



## Dagsorden – Bestyrelsesmøde 1/2023

28. marts 2023 Kl. 19.15 – 21.15

### I. Velkomst – og valg af referent

Velkomst ved Klavs til den nye bestyrelsesbesætning.

Præsentation af alle deltagere for at få et bedre grundlag.

### II. Mødedeltagere fra bestyrelse og suppleanter

Nr	Navn	Rolle	Repræsenterer	Deltager
1	Klavs Petersen	Formand	Forældre	X
2	Jan Knudsen	Kasserer	Forældre	X
3	Gro Lilbæk	Bestyrelsesmedlem	Forældre	X
4	Rikke Borre	Bestyrelsesmedlem	Forældre	X
5	Mads Peter Hansen	Bestyrelsesmedlem	Forældre	X
6	Aslak Harbo Poulsen	Bestyrelsesmedlem	Leder	X
7	Mette Bangsborg	Bestyrelsesmedlem	Leder	X
8	Mette Mørkeberg	Bestyrelsesmedlem	Leder	X
9	Emilie Esmark	Bestyrelsesmedlem	Unge	X
10	Tobias Lintrup	Bestyrelsesmedlem	Unge	
11	Simon Juul Andersen	Bestyrelsesmedlem	Unge	X
12	Christine Juel Hannibal Jensen	Bestyrelsesmedlem	Unge	X
13	Henrik Nejst Jensen	Suppleant	Forældre	Afbud
14	Mads Bangsborg	Suppleant	Leder	
15	Steen Lund Westergaard	Suppleant	Leder	Afbud

### III. Godkendelse af referat fra forrige møde

Ikke aktuelt ved dette møde – da det vedrørte den tidligere bestyrelse. Mødet vedrørte primært forberedelse til grupperådsmøde.

### IV. Orientering og status



## Gruppeledelsen

Aslak orienterer om følgende:

- En succesrig gruppetur.
- Telte - der er købt lavoo og fjeldtelte, da der kom et godt tilbud (halv pris). Der skal søges tilskud til disse.
- GL team laver en side på spejderhat.dk om, hvad en gruppeleder er, som kan bruges som "salgs tale". GL-team er ved at finpudse teksten. Vil bruge FB til at promovere den - samt gøre opmærksom på at der er en god støttegruppe til posten.

## Korps, Division, BUS og Frydenborgudvalg

Frydenborgudvalget:

Skrald - der skal skaffes nogle store skilte fra Hillerød Kommune om, hvordan man sorterer affald ved hytterne. De skal sættes op ved affaldsspandene.

Rengøring af "offentligt toilet" – her vil Gilderne gerne have denne ind under Frydenborg gruppens aftale for at sikre tilskud fra kommunen. Men det vil i stedet blive en aftale med Frydenborgudvalget, hvorefter regningerne deles ud på grupperne.

Der skal skaffes en ny formand for Frydenborgudvalget - pt er det en fra Megalipperne, som står for denne post.

## BUS-møde:

Der har været møde i januar - obs på at der er penge, der kan søges.

## Korps:

Netværksmøde afholdt i marts. Fokus særligt på "det gode bestyrelsesmøde".

Det aftales, at alle bestyrelsesmedlemmer tager de 3 kurser inden næste bestyrelsesmøde.

## Hytter og udearealer

Der er indsendt dokumentation til *Frederiksborg Brand & Redning* for at få godkendt hytterne som brandsynsobjekt. Brandsyn vil ske i løbet af foråret/forsommeren. Jan (mini-leder) og Gro (hyttemor) deltager ved dette.

Rengøringskontakt overtages af Gro (hyttemor).

## Kommende arrangementer, ture og møder

Bålaften 10. Maj 2023 kl 18:30 → Frederiksborg trop står for arrangementet.

Mini-sommerlejr → MUS-lejr på Gurreddam i pinsen.

## Økonomi

Jan orienterer - har et godt samarbejde med den tidligere kasser (Henrik), da der er lidt indkørvanskeligheder ifht Nordea.



## V. Igangværende og nye aktioner for bestyrelsen

### Udarbejdelse af aktionsliste for bestyrelsesarbejdet?

- Skilte til skraldespande
- Nordea
- Arbejdsdag efter sommerferien - søndag efter oprykningstur - 27/8-2023.  
→ Sæt en lister op i hytterne, hvorpå der kan skrives "behov" når de opstår.  
→ Post på FB at det kommer - lav event på FB
- Hytterne
- Forsikring på hytterne - undersøge om der kan fås en billigere forsikring på "Møllen"
- Engagering af flere forældre - generelt og til enkelt-arrangementer
- Forældremøder - der skal være en fra bestyrelsen (forældre), som fortæller noget om, hvorledes forældre kan hjælpe til i det daglige i gruppen
- Opret dropbox mappe til bestyrelsen, hvor der kan lægges bestyrelsesreferater mm. Her kan også lægges et åbent dokument til det kommende bestyrelsesmøde, således at det er et levende dokument. Anmod Jacob eller Rasmus om at oprette dette.
- Måske lave en "data-vask" af, hvilken information der sendes ud til hvem, fra medlemservice → hvad styrer de forskellige flag? Ønsker en filtrering af hvilke mails der bliver sendt til den enkelte leder → GL kigger på det på mandag
- Et bedre bestyrelsesmøde → Se film med "det gode bestyrelsesarbejde" → alle har gjort dette inden næste møde
- Hvordan forbedrer man kontakten mellem trop og klan → flere fællesmøder og -ture. Mere information om, hvad er det at være klan. Frydenborg gruppens klan er mere "spejder-aktiv" end mange andre spejdergruppers. Måske kan klan lave en tur, hvor det er de to store årgange i Trop og klan der tager på tur sammen.
- Bookning af Dragehytten til Grupperådsmøde i februar 2023
- Arrangement for ledere, klan og bestyrelse for det arbejde der udføres → Rikke og Gro har snakket om escape rooms (transportabelt) og middag

## VI. Drøftelse af hvordan vi holder de bedste bestyrelsesmøder og får det bedste bestyrelsesarbejde

Der kom følgende forslag og synspunkter:

- Ønske om at sikre at dagsorden sendes ud en uge før. Giver tid til at man kan nå at tænke tingene igennem inden mødet. Giver bedre mulighed for at folk kan melde ind med ting, der skal drøftes.
- Aktionsliste kan laves i excel, så den er nemmere at kunne sortere i → Jan har en god ide/template
- Mega fedt at der er mange unge med i bestyrelsen. Mere fokus på, hvordan man sikrer de unge bliver i gruppen. Udnytte at de unge er i bestyrelsen og deres viden om, hvordan man sikrer at de unge bliver
- Kortere intro-del (1 time) og derefter at man arbejder med de egentlige aktionspunkter
- En mere dynamisk dagsorden → enkelte punkter er udfyldt på forhånd med information - fx alle orienteringspunkterne (BUS, info fra grenene, osv)
- Godt med små, korte teams-møder på konkrete problemer, som skal løses her og nu



Alle gennemgår følgende tre onlinekurser – og punktet drøftes igen på næste møde:

[Onlinekursus: Introduktion til bestyrelsen i en spejdergruppe | Det Danske Spejderkorps \(dds.dk\)](#)

[Onlinekursus: Bestyrelsens ansvar | Det Danske Spejderkorps \(dds.dk\)](#)

[Onlinekursus: Det gode samarbejde i bestyrelsen | Det Danske Spejderkorps \(dds.dk\)](#)

## VII. Planlægning af kommende møder frem mod grupperådsmøde

- 30. maj 2023
- 15. august 2023
- 10. oktober 2023
- 10. januar 2023
- Dato for Grupperådsmøde? Onsdag 28. februar 2024 → husk bookning af Dragehytten

## VIII. Evt.

Gildernes åbningsfest af det nye område - orientering fra Mette Brandt:

- Gilderne har planlagt det hele og vil ikke tage imod den hjælp som der er tilbudt fra gruppen. En fin dialog.
- Det bliver den 17. juni og Megalipperne deltager også i arrangementet.